
Referat fra møde mellem Sommerhuskontaktudvalget og Frederikssund kommune. 

Torsdag d. 29. oktober 2009 Byrådssalen i Frederikssund. 

Til stede: 
Fra Sommerhusgrundejerforeningerne i kreds 1 deltog:
Iver Juhl formand, Hornsved gastronomerne@mail.dk
Dennis Møller Andersen Hornsved dmandersen00@gmail.com
Leif Jørgensen formand Bøgebakken loneogleif@privat.dk
Ivan Christensen formand Kulhusgården ivan@christensen@skolekom.dk

Fra sommerhusgrundejerforeningerne i Jægerspris Syd kreds 2 deltog
David Kjærgaard Gl. Færgegaard/Stenhøjgård david@davidscoffee.com
Jørn Høyer Fjordvang/ved Strandgården joelhoyer@gmail.com
Tenna Hagen Skehøj tentom@email.dk ( er afløst af Arvid Malmgren arvid@adr.dk ) 
Werner Lund Gerlev Strandpark werner.lund@mail.dk
Svend Jønsson Hvilehøj svend.joensson@mail.dk

Fra sommerhusgrundejerforeningerne i Skibby  kreds 3 deltog:
Allan Kirkestrup formand Vellerup Sommerby ak@akak.dk
Anne Adelgård for: Jørgen Larsen Vellerup Sommerby oliver.larsen@mail.dk
Bjarne Hansen Hyllingeriis 
Gitte Larsen Grf. Stormgården gla@post1.tele.dk
Carsten Brøsch Fjordparken cb@greve-erhverv.dk

Fra Frederikssund Kommune deltog: 

Borgmester Ole Find Jensen 
Formand for Teknik og miljøudvalg Morten Skovgaard 
Formand for Planlægningsudvalg Knud B. Christoffersen 
Fagchef for Natur, Teknik og Miljø Pia Holm Nielsen 
Arkæolog Byggeri: Hanne Wagnkilde 
Vej, Trafik og Affald Jens Johansen 
Sektionsleder Ejendomsskat og Forbrug Bodil Bundgaard 

Referat: 

1. Velkommen Borgmester Ole Find Jensen bød velkommen til nye og eksisterende medlemmer. 

2. Godkendelse af dagsorden: Dagsorden godkendt. 

3. Godkendelse af referat: Referat godkendt. 

4. Valg af medlemmer til sommerhuskontaktudvalget. v. Pia Holm Nielsen 



Formålet med valget var at få orienteret alle sommerhusgrundejerforeningerne om Kontaktudval-
get, at få en sammensætning i Kontaktudvalget, der dækker alle områder.  

Ved april mødet blev forslag til valgkredse drøftet, over sommeren har Pia og Iver (kontaktperson 
for sommerhuskontaktudvalget) haft møde om selve afviklingen.  

14. september blev FORSLAG TIL TIDSPLAN sendt ud til medlemmerne.  
4 kandidater til hver valgkreds – Der er 3 valgkredse. 
Gennemførelse af valget: 
16. september Kandidaterne spørges om de vil genopstille. Frist 14.dage.  
30. september Grundejerforeningerne som ikke p.t. har et tilhørsforhold til en repræsentant fik et 
brev. I brevet ville være en liste over sommerhusgrundejerforeninger og kontaktpersoner for hver 
valgkreds.  
30. september – 15. oktober De nuværende repræsentanter af kontaktrådet får til opgave, at 
kontakte de omkringliggende grundejerforeningsformænd, for at få en bekræftelse på kandidatu-
ret.
20. oktober Kandidaterne fra hver valgkreds melder maksimalt 4 kandidater ind pr. valgkreds. 
29. oktober næste møde: Her siger vi så goddag til de nye og farvel og tak for indsatsen til de 
afgående kandidater.  

Sommerhuskontaktudvalgets repræsentation er pt.: 
Kreds 1. Hornsved, Bakkebo øst og vest.  Iver Juhl (kontaktperson), Dennis Møller Andersen, 
              Fællesråd Nord inkl. resten af grundejerforeningerne i nord.: Ivan Christensen, Leif  
              Jørgensen 
Kreds 2. David Kjærgaard, Tenna Hagen, Svend Jønsson, Jørn Høyer, Werner Lund 
Kreds 3. Frede Petersen, Gitte Larsen, Allan Kirkestrup, Jørgen Larsen, Karsten Brøsch 

Det er repræsentanternes opgave at holde kontakt til de omkringliggende grundejerforeningsfor-
mænd med hensyn til referater og emner til kommende møde. Der blev uddelt en opdateret 
adresseliste.  

5. Kort orientering fra medlemmerne om emner, der ikke indgår i nedenstående punkter på 
dagsordenen. 

Skehøj : Samlet bestyrelse går af 30.10.  
Gerlev Strandpark: Har talt om Bro/tunnel i foreningen – vil også gerne have sænket hastighe-
den på vejene. 
Fællesrådet Nord Ivan Christensen: Grundejerne vil ikke være med – der sker ikke nok  
Kreds 2 (David) – vil samle grundejerforeningerne før næste kontaktmøde  
Vellerup Sommerby: har søgt kommunen om godkendelse af ordensreglement. Kommunen har 
meldt tilbage at de kun godkender foreningsvedtægter.  
Ordensreglementet skal grundejerforeningen selv administrere.  
Stormgården Har en sag med kommunen om en produkthandel. Der er problemer med en lille 
badebro og en grundejer som øver selvtægt. 

6. General status om bl.a. Teknik og miljøudvalgssager - Pia Holm Nielsen orienterede.

Fjordforbindelsen.
Broen: Vejdirektoratet har i forbindelse med VVM vurderingen undersøgt seks mulige fjordforbin-
delser. Der har henover sommeren været taget prøver både på lands og til vands. Nedenstående 
link henviser til statusnotat fra vejdirektoratet



Ifølge et statusnotat fra Vejdirektoratet har man nu indsnævret de konkrete undersøgelser til seks 
forbindelser:

Nordlige forslag
Forslag N1: Udbygning af J.F.Willumsens Vej og Skovnæsvej fra to til fire spor og med fjord-
krydsningen på dæmning og en bevægelig bro (klapbro eller svingbro).  
Fjordkrydsningen forløber fra J.F.Willumsens Vej mod sydvest til Skovnæsvej. Den nuværende 
klapbro og de tilhørende vejdæmninger fjernes.  
Forslag N2: Udbygning af J.F.Willumsens Vej og Skovnæsvej fra to til fire spor. Fjordkrydsningen 
udbygges ved at etablere en ny parallel to-sporet klapbro ("tvillingebro") lige syd for den nuvæ-
rende bro. Den nye bro skal anvendes af østkørende trafik, medens den nuværende bro ensrettes 
med to spor for den vestkørende trafik.  

Sydlige forslag
Forslag S1: En ny vejforbindelse udformet som en fire-sporet motortrafikvej syd om Frederiks-
sund. Vejen føres på en højbro over fjorden mellem Marbæk og Tørslev Hage, og delvis nedgra-
vet gennem Tørslev Hage-bebyggelsen (to-tre meter under terræn). Øst for fjorden og vest for 
Tørslev Hage forløber vejen i terræn.  
Forslag S2: En ny vejforbindelse udformet som en fire-sporet motortrafikvej syd om Frederiks-
sund. Vejen føres i en kort tunnel under sejlrenden i fjorden mellem Marbæk og Tørslev Hage. 
Vejforløb i øvrigt som forslag S1.  
Forslag S3: En ny vejforbindelse udformet som en fire-sporet motortrafikvej syd om Frederiks-
sund. Vejen føres i en lang tunnel under fjorden fra kyst til kyst mellem Marbæk og Tørslev Hage. 
Vejforløb i øvrigt som forslag S1.  
Forslag S6: En ny vejforbindelse udformet som en fire-sporet motortrafikvej syd om Frederiks-
sund. Vejen føres i en boret tunnel under fjorden og under Tørslev Hage.  
Statusnotatet indeholder et kortbilag med de seks forbindelsesmuligheder indtegnet.  

Borgmesteren orienterer: 
Omkring årsskiftet vil Vejdirektoratet komme med et udspil, der vil komme en ”kommentarperio-
de”.

Borgmesteren redegjorde for den politiske situation fra VVM. 

Besparelser vedr. kollektiv trafik. 
Den 25. juni 2009 har Plan- og Udviklingsudvalget i Frederikssund Kommune besluttet at anmode 
Movia, om at gennemføre følgende ændringer vedr. bustrafikken i Frederikssund Kommune: 

1. Frekvensen på linje 301 nedsættes, således at bussen kun kører 1 gang i timen. Dette medfø-
rer en årlig besparelse på ca. kr. 1.200.000. 

2. Linje 307 nedlægges fra Frederikssund til Hillerød. Som erstatning for betjeningen mellem Ly-
strup/Uvelse og Hillerød, omlægges linje 381 til at fra Lynge, til at køre til Lystrup og herfra som 
”linje 307” til Hillerød.
Mellem Frederikssund og Slangerup vil der fortsat være busbetjening med linje 309E og linje 308. 
Dette medfører en årlig besparelse på ca. kr. 1.800.000. 

3. Med forslag 2 nedlægges linje 381 også i Frederikssund Kommune. Dette medfører en årlig 
besparelse på ca. kr. 700.000. 

4. Den sidste daglige tur på linje 322 rykkes en time frem således, at den passer med Ungdoms-
skolen.



Forslag 1, 2 og 3 ønskes gennemført fra den 28. marts 2010. Forslag 4 ønskes gennemført fra 
den 13. december 2009. 

Endvidere besluttede Plan- og Udviklingsudvalget, at der skal arbejdes videre med de forslag der 
blev drøftet på mødet med Movia den 11. maj 2009 med henblik på udvikling af de busruter der 
kører i kommunen. 
Med hensyn til busser i Hornsherred ændres der ikke ved 229, 239 og 322.   
De linier der skal kigges på er linie 317, 318 og 323 som evt. kan komme til at køre som ringrute. 
Dette kommer i høring før vores frist til Movia den 1. maj 2010. 

Borgmesteren redegjorde for og besvarede spørgsmål vedr. ovenstående: 

Prisstigninger uden kommunen har nogen fordele af dette – udgiftsstigning på over 12 mill. kr. 
som er urimelige. Kontrakterne udløber næste år, så Plan og Udviklingsudvalget har haft til opga-
ve at forsøge at løse disse ting. Dette er lidt af baggrunden for ovennævnte ændringer på ruterne. 
Telebus kunne være en mulighed. 

Kommentarer fra medlemmerne: Har svært ved at forholde sig til en stigning på 12 mill. kr. med 
hensyn til den offentlige trafik.  
Forslag kunne være at variere busdækningen i turistsæsonen og udenfor.  

Trafiksikkerhedsplan
TMU besluttede i 2008, at der skulle udarbejdes en trafiksikkerhedsplan. Planen skal kortlægge 
veje, stiforbindelser, uheldsregistrering og steder hvor borgere føler sig utrygge, samt opstille et 
prioriteringsværktøj til prioritering af indsatsen for minimering og forebyggelse af uheld i trafikken.  

Statusdel er nu færdig. Der har i forløbet været spørgeskemaundersøgelser på nettet og i skoler. 
Materiale, som administrationen havde i forvejen, er også indarbejdet.    

TMU har godkendt tidsplanen for høringen af planen, og temaet; ”at arbejde for at nedsætte antal-
let af trafikuheld med 40% i perioden 2007-2014.”  
TMU godkender senere principperne for prioritering af indsatsen.  Planen kommer i høring til for-
året.

Hospitalsplan
Borgmesteren orienterede om at regeringen har meldt ud med 5 super hospitaler – og at han 
regner med dét bliver en realitet.

Stiprojekter
Morten Skovgaard orienterede om at TMU havde vedtaget at melde 3 forslag ind til Statens pulje 
vedr. mere cykeltrafik.  
Kommunen har fået tildelt– 2,5 mill. kr. til medfinansiering af en cykelsti fra Jægerspris til Kulhuse. 
Tilskuddet dækker 30 % af den samlede finansiering.  
Knud B. Christoffersen PLUD anførte: Det er vigtigt, at de resterende penge findes nu, for vi får 
nok ikke tilbudet igen. 
Morten Skovgaard: Vi håber på, at kunne dele dét over flere budget år, og vi havde håbet på et 
tilskud der ville dække 50% af finansieringen. 
   



Spørgsmål vedrørende Vejlovgivningen ved Jens Johansen, Vej, Trafik og Affald.

Hastighedsbegrænsninger, er politiets område.
Konkrete sager tages op på møder mellem politiet og kommunen, men generelt er politiet tilbage-
holdende med at sætte hastighedsbegrænsningen ned.  
Kommunen kan tilbyde i begrænset omfang at sætte hastighedsmålere op.  

Hækkeklipning. Proceduren er som beskrevet i sidste referat, men da det er ret ressourcekræ-
vende anmoder vi om at der meldes specifikke adresser ind i stedet for hele områder ad gangen.  
Link til vejdirektoratets hjemmeside hvor retningslinier står. 
http://www.vejsektoren.dk/wimpdoc.asp?page=document&objno=150968.

Pia har noteret diverse veje, som der bør ses på. 

Parkering. Der er ønsker om at begrænse parkering langs smalle veje, de konkrete ansøgninger 
tages op og vurderes. Herunder Barakvej.  

Parkeringsbekendtgørelsen en blevet revideret og alle steder hvor der er byzoneskilt E55 kan 
parkeringsvagter forekomme.  
Kommunen har indledt et samarbejde med Parkering Nord som behandler og opkræver parke-
ringsafgifter. Parkering i rabatten udenfor de 4 bysamfund i Frederikssund, Slangerup, Skibby og 
Jægerspris er tilladt.  

Afvanding. Der er generelt ikke pligt til at vejen skal holde vejvand på sin matrikel, derimod er der 
pligt til at lodsejere skal holde vand fra matriklen på egen matrikel. Det konkrete sted på Barakvej 
er afvandet af en faskine som bliver tømt af slamsuger når det har regnet. Det er en meget stor og 
bekostelig affære at vejafvande i landområder.  

Jens Johansen uddybede ovenstående og man blev enige om at se på Barakvejen igen – pga. 
meget vand på kørebanen. 

Vedr. kontakt mellem entreprenører og grundejerforeninger.  Der har været en forespørgsel 
om Kommunen kunne etablere kontakt mellem entreprenører og grundejerforeninger.  
Hvert år bliver en asfalteringsplan forelagt Teknik- og Miljøudvalget, ligesom arbejderne bliver 
annonceret.  
Grundejerforeninger kan ved henvendelse få oplyst, hvilke veje der tænkes renoveret og hvilke 
entreprenører, der er indgået aftale med.  
Det foreslås at grundejerforeningerne selv tager kontakt til entreprenørerne og laver relevante 
aftaler - listerne vil ligge på hjemmesiden. 

Ophør af ordningen med opkrævning af kontingenter for grundejerforeninger ved Bodil 
Bundgaard, Ejendomsskat og Forbrug. 

En del grundejerforeninger i Gl. Jægerspris Kommune havde en ordning med Kommunen om at 
Kommunen opkrævede grundejerforeningsbidrag for grundejerforeningerne via ejendomsskatter-
ne. Denne ordning er nu opsagt af kommunen. Da det ikke ses at være en lovhjemmel i kommu-
nalfuldmagten til at tilbyde denne ydelse.  

Grundejerforeningerne kan for fremover max. én gang årligt efter henvendelse til Ejendomsskat 
og Forbrug få tilsendt en liste med navne på grundejerne. Der kan ikke udskrives mærkater.  



Har den enkelte grundejerforening ind i mellem brug for en adresseoplysning eller 2 vil disse sta-
dig blive givet enten pr. tlf. eller hvis der sendes en mail til Ejendomskat@frederikssund.dk.

Naturbeskyttelseslovens beskyttelseszoner i sommerhusområder ved Hanne Wagnkilde

Hvem tager sig af hvad? Hvad er praksis?  
Hanne Wagnkilde fortalte om og uddybede naturbeskyttelsesloven vedr. beskyttelseszoner i 
sommerhusområder.  
Hanne Wagnkilde viste desuden hvordan Frederikssund Kommunes hjemmeside kan bruges mht. 
brugen af kort – matrikelnr./fortidsminder/fredede områder. 

Dagrenovation, storskrald og tømningsordning ved Pia Holm Nielsen
Den nye ordning er startet op. Alle sommerhuse har fået 14 dages tømning og en spand. 

Fra 2010 vil ejendomme i sommerhusområder blive opkrævet for ”usorteret standardenhed med 
240 liter”, med en takst på kr. 804,18 pr. år inkl. moms.  
Genbrugsordning kr. 1.351.25 og farligt affald kr. 112.50.  
De regninger der er sendt ud i foråret er aconto regninger og vil blive reguleret i forbindelse med 
årsopgørelsen.  

Generelt kører ordningen fint der kommer ikke mange klager.  
Der opfordres til at man stiller spandene væk, når man er bortrejst i længere perioder pga. tyveri 
af spande. Alle spande skal stilles på plads af skraldemanden.  

Affaldsguiden bliver i 2010 uddelt på privatadresserne, men ikke tidsnok til 1. storskraldstømning 
som ligger i perioden 15.-25. marts med tilmeldingsfrist mandag den 8. marts.

Tømning af strandskraldespande bliver overtaget af materielgården. 

Åbningstider Jægerspris genbrugsplads. tirsdag, onsdag, torsdag, lørdag og søndag  
Åbningstider Skibby genbrugsplads mandag, tirsdag, torsdag, fredag og lørdag.  
Der blev udtrykt ønske om weekend åbent på Skibby genbrugsplads. Dette tages med til affalds-
sektionen.  
Ordning for direkte genbrug. Aflevering af genbrugsmaterialer til Jægerspris og salg fra Skibby 
Genbrugsstation.  
Desuden aflevering i Frederikssund og salg fra butikken i Slangerup. 

Der ønskes fra administrationens side forslag til, hvor man kan placere genbrugskuberne. 
Glasskår omkring kuber! – Hvem står til ansvar for at fjerne dette? Svar: Vej og park rydder op 
omkring kuberne, når affaldsstativerne tømmes.  

Status for dispensation til helårsbeboelse ved Knud B. Christoffersen, PLUD

Opgørelse over afviklingsdispensationer pr. 15. oktober 2009. 

I april 2009 udsendtes der ca. 440 stk. breve (antal personer) og ansøgningsskemaer til personer 
med afviklingsdispensationer, heraf er der givet: 
Afslag til 108 personer. 
Dispensation til 84 personer, som har fået dispensation i særlige tilfælde,  
177 personer havde i mellemtiden opnået ret til helårsbeboelse og 
ca. 49 personer har ikke sendt skema retur/ansøgt. 



Resten behandles stadig.  

I uge 42 udsendte Borgerservice 295 breve med Påbud om fraflytning (antal personer). 

Af de 295 påbudsskrivelser havde 131 personer afviklingsdispensation. Det resterende antal på 
164 personer er indflyttet på adressen efter 1.1.2007 og frem til dags dato.. 

Eventuelt:
Der er ikke noget på hjemmesiden vedr. støj (privat) – svar: 
http://www.frederikssund.dk/content/dk/omrader/teknik_miljo/natur_og_miljo/rog_stoj_og_lugt/stoj
ende_bygge-_og_anlagsarbejde

På ovenstående link kan man læse retningslinier vedr. støj.  
Generelt kan siges at kommunen regulerer støj fra virksomheder og politiet. Grundejerforeninger-
nes ordensreglement kan regulere støj fra fester, haveredskaber etc.  

Næste møde er torsdag den 22. april 2010  

Pia Holm, Morten Skovgaard samt Borgmester Ole Find Jensen takkede for god ro og orden. 

Referatet annonceres på hjemmesiden som nyhed samt under foreninger.  


